

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱
Logistics Management 物流管理

當期課號	1229	Course Number	1229
授課教師	林萬和	Instructor	LIN,WAN HO
中文課名	物流管理	Course Name	Logistics Management
開課單位	企業管理系(四日)三A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程使學生瞭解物流管理之概念與重要性，並能熟悉物流系統之運作，主要內容如下：1、物流管理之概念與重要性2、物流系統之組成要件3、物流整合運作以國內外個案分析，使學生了解國內及外物流中心之概況及未來趨勢。	Objectives	The course covers the special issue of logistic strategy management. It provides an stragegy assessment of logistic management field. Topics include: logistic strategy and position,logistic channel management, electronic commerce and logistics.The third party logistics, logistics and customer satisfaction and green logistics.
教材	書名:當代物流管理：理論與實務(第四版) 作者：李宗儒(濬紳)等合著 ISBN：9789866507465 年份：2009年4版 出版社：滄海書局	Teaching Materials	Logistics Management：Theory and Practice,4th edition,2009
成績評量方式	出缺勤及平常上課口頭回答或報告資料 40% 期中考 30% 期末考 30%	Grading	Attendance, class participation, and term paper 40% a midterm examination 30% a terminal examination 30%
教師網頁	-		
教學內容	1 物流系統概論 2 行銷與物流 3 物流中心作業流程及其規劃介紹 4 存貨管理與倉儲系統 5 交通運輸 6 物流資訊系統 7 物流與電子商務 8 逆向物流 9 物流組織 10 物流系統規劃 11 物流系統績效評估 12 品牌與物流 13 國際供應鏈	Syllabus	1.Introduction to Logistics Systems 2.Marketing and Logistics 3.Processing and Planning of the Logistics Centers 4.Inventory Management and Storage Systems 5.Transportation 6.Logistics Information Systems 7.Logistics and Electronic Commerce 8.Reverse Logistics 9.Logistics Organizations 10.Logistics System Planning 11.Performance Evaluation of Logistics System 12.Brand and Logistics 13.International Supply Chain

尊重智慧財產權，請勿非法影印。